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ČESKO: Na státní svátek sv. Václava jsem opět navštívil  demonstraci na Václavském náměstí a
musím přiznat, že jsem nevydržel až do konce, protože… Takhle se to určitě dělat nemá.

Demonstrace byla totiž stejně dlouhá, skoro až únavná podobně jako ta předchozí 3.září. Myslel
jsem, že se pořadatelé poučí a další demonstrace už nabere silnější dynamiku a švih. Nejčastějším
požadavkem vyvolávaným demonstrujícími občany byla demise vlády. Jak ale dojít k demisi vlády?
První  možností  je,  že se Fiala dobrovolně vzdá.  To je ale nepravděpodobné,  protože je o sobě
přesvědčen, že je politikem světového formátu a dělá správné věci. Druhou možností, že dojde ke
vzpouře několika poslanců vládní koalice a budou hlasovat s opozicí proti vyslovení důvěry vládě.
Tato možnost prozatím také nepřipadá v úvahu, protože ještě není tak hodně zle, aby svéprávnější
poslanci  dali  přednost zachráně státu před stranickou disciplinou.  Třetí  možností  je eskalace a
gradace revoluční dynamiky na jejíž špičce by mělo být svolání výstražné generální stávky. Zpočátku
dvouhodinové, pokud by Fiala nepovolil, tak čtyřhodinové a nakonec celodenní. Generální stávka by
měla být spojena s výpravou zvláštních vlaků a autobusů do Prahy. Zastavení provozu v celém státě
na několik hodin, milion lidí  v ulicích, nebo před Strakovkou je tím momentem, který by mohl
přesvědčit Fialu, aby to vzdal.

Co nám ale nabízí organizátor demonstrací pan Vrabel? Místo jasně a opakovaně deklarovaného
požadavku na odchod z Lipské burzy, demisi Fialova kabinetu, jmenování úřednické vlády odborníků
a vyhlášení předčasných voleb vypouští energii davu do ztracena. Byl jsem poměrně šokován z jeho
konstrukce a postupu, kdy stotisícům lidí oznámí, že vznikne petice pro pana presidenta Zemana,
aby odvolal Fialovu vládu. To jako vážně? A nebylo by lepší svolat další demonstraci na nejbližší
týden a tam vyhlásit výstražnou dvouhodinovou generální stávku?

Vrábel se odvolává na čl. 62 Ústavy, kde je psáno, že president…. odvolává členy vlády…, ale taková
interpretace normy, že se president ráno rozhodne odvolat vládu a učiní tak dle čl. 62 Ústavy je
naprosto mylná. Podle těchto ustanovení se totiž postupuje na základě nějaké předchozí konstitutivní
skutečnosti (jako je např. vyslovení nedůvěry vládě, demise atd). Zkrátka, organizátoři demonstrací
vedou boj proti Fialově vládě do právního šera a zbytečně vše komplikují. Předpokládám, že takový
nesmysl  vůbec nekonzultovali  s  právniky.  Konečně jednoho skvělého právníka a řečníka mají  k
dispozici,  mám  na  mysli  Dr.  Rajchla.  Když  jsem  ho  slyšel  poprvé,  před  více  než  rokem  na
demonstracích proti covidismu, představoval jsem, že takto nějak bouřil Alois Rašín na táborech lidu.
Jindřich Rajchl je bezesporu politický talent.

Energie, která se shromažďuje a natlakuje se tak postupně Vrabelovým přístupem odčerpává. Další
demonstrace by měla být zase za měsíc, tedy 28. října. Proč až za měsíc? A co se stane koncem října?
Pan Vrábel oznámí masám, že shromáždil desítky tisíc podpisů s požadavkem na odvolání Fialy a že
tedy půjde za panem presidentem, aby odvolal Fialu. Nepochybně bude svolána další demonstrace
na 17. listopadu a tam se dozvíme, že president petici přijal, ale ústavní právníci neshledávají takové
řešení právně konformním. Takže výsledek demonstrací od 3. září? NULA.

Nebojme se revoluční dynamiku přirovnat k parní lokomotivě. Parní kotel se musí nejprve zahřát a
pak  natlakovat.  Teprve  pak  získáme potřebné  tlakové  momentum k  rozjezdu  a  pokud chceme
pokračovat  v  jízdě,  musíme  udržovat  stálý  tlak  v  kotli.  A  jak  postupují  organizátoři?  Oni  tu
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lokomotivu nahřejí ve výtopně, pak nám ji ukáží na slepé koleji, vypustí páru a pozvou nás zase na
příště, takže se rozkládá revoluční dynamika v čase. To znamená, že takovým způsobem se revoluční
momentum akorát odčerpává a vysiluje,  místo toho, aby nabíralo na své síle a vygradovalo do
generální stávky. Rozumíme si? Těžko soudit jestli jde o diletantismus, nebo nedostatek politického
talentu a intuice hlavního organizátora pana Vrábela.

Osobně jsem čekal, že na demonstraci 28. září bude vyhlášený termín generální stávky s dostatečnou
časovou přípravou, ale nestalo se tak. Místo toho nám byla opět nabídnuta stejná dramaturgie jako
3. září. Neúměrně dlouhé, příliš mnoho účastníků. Mnoho slov. Zbytečná prezentace mnoha politiků
a skvělý Dr. Rajchl až na závěr. Srovnám-li prezentaci senátních kandidátů PRO na Staroměstském
náměstí dne 11. září t.r , šlo o naprosto profesionální politickou dramaturgii.

Jaký by měl být tedy ideální  postup? Odborářský předák Středula na sebe bude chtít  strhnout
politickou pozornost právě na demonstraci 8. října, kterou pořádají tentokrát odbory. Zda vyhlásí
generální stávku zatím netušíme. Cílem by ale měla být koncentrace revoluční dynamiky do krátkého
časového období, aby bylo revoluční momentum co nejúčinnější. Spolupracovat by tedy měli všichni.
Pokud bude Středula odmítat spolupráci s „ těmi co dělali  Václavák 3.září“,  tak takový přístup
nebude příliš moudrý.Domnívám se, že cílem Středuly je propagovat sebe samotného.Východisko
tedy vidím ve změně přístupu. Rozumným počinem by proto mělo být utvoření nějakého „Výboru“,
sestávajícího z 5-7 členů. Název ponechávám na kreativitě jeho zakladatelů. Konečně. „Výbory“ mají
u nás tradici, počínaje revolučním Národním výborem 28.10.1918, ve kterém byl ve středu dění
samotný Alois Rašín. V každém případě by se měli mezi členy uvažovaného výboru objevit osobnosti
jako Dr.Rajchl, Dr.Zwyrtek Hamplová, zástupci energetiků, makroekonom a další třeba zástupce
odborů.  Výbor by měl  potom bezodkladně vyhlásit  výstražnou generální  stávku (s  dostatečným
předstihem) a  potom udělat  zahřívací  demonstrace,  kde se  už  jen  zopakují  hlavní  body a  cíle
demonstrantů, tj.  odchod z Lipské burzy, demise vlády, jmenování úřednické vlády odborníků a
vyhlášení  předčasných  voleb.  Výbor  by  měl  také  především  převzít  odpovědnost  za
dramaturgii  demonstrací.

Výbor  je  také  mnohem,  přijatelnější  partner  pro  jednání  se  Svazem  průmyslu,  Hospodářskou
komorou a dalšími svazy o zapojení do generální stávky. Revoluci totiž chybí instituce a tou není
pan Vrábel, ale právě příslušný Výbor.  Jsme v unikátní situaci,  kdy průmyslníci,  živnostníci,
podnikatelé  a  výrobní  sféra  čekají  doslova  na  značkách  na  generální  stávku  a  jsou  ochotni  ji
podpořit, protože ztráty z několikahodinových výpadků jsou nesrovnatelné s energetickou drahotou,
nebo  hrozícím  uzavřením výrobního  provozu.  Takže  shrnuto.  Buď  bude  pan  Vrábel  posunovat
lokomotivu na slepou kolej sem a tam a vypouštět páru, aniž by se ten vlak rozjel, nebo ten revoluční
vlak skutečně uvedeme do pohybu a vytvoříme takový tlak, který Fiala nemůže vydržet. Čas pracuje
pro nás. Nezapomeňme, že další statisíce domácností obdržely v těchto dnech devastující zálohy na
energie. Účet za energie tak nahradí tisíc slov.
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